
Protokół Wspólnego 

Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach 

z dnia 28 października 2024 r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało  

od godz.1630 do godz. 2010.  

W posiedzeniu udział wzięło 13 radnych. 

Nieobecni Radni: Andrzej Bojkowski i Andrzej Pochopień. 

Nagranie posiedzenia znajduje się w dokumentacji i jest dostępne w biurze rady Urzędu 

Miejskiego w Tułowicach. 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Wspólnej Rady Miejskiej. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Tułowice  

w roku szkolnym 2023/2024. 

4. Omówienie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

5. Omówienie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

6. Omówienie protokołu z VIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 26 września 2024 r. 

7. Omówienie protokołu ze wspólnego posiedzenia komisji w dniu 23 września 2024 r. 

8. Omówienie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Omówienie uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu współpracy Gminy 

Tułowice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r. 

10. Omówienie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Tułowic. 

11. Omówienie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Tułowic. 

12. Przedstawienie informacji o stanie wykonania budżetu za III kwartał 2024r 

13. Omówienie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2024 r. 

14. Omówienie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

15. Zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

16. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad. 



Posiedzenie prowadził Tomasz Gala Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach, który 

stwierdził ich prawomocność, przywitał przybyłych na posiedzenie. Na pytanie czy konieczne 

jest odczytywanie porządku obrad Radni potwierdzili, że zapoznali się z jego zapisami. 

 

Ad. 4. 

 

Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk omówiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

Dyskutowano nad wysokością zmiany stawki, analizowano przewidywane wpływy z kilku 

wersji podwyżek. Ostatecznie ustalono, że podczas sesji Rada będzie głosowała na Uchwałą 

ze wzrostem podatku od środków transportowych w wysokości 5%. 

 

Ad. 5. 

 

Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Dyskutowano nad wysokością zmiany stawki, analizowano kilka wariantów, ostateczna 

propozycja wzrostu o 9% została przegłosowana większością głosów (11 głosów „za”) 

 

W wyniku dyskusji ustalono, że podatek od nieruchomości na rok 2025, zarówno od osób 

fizycznych, jak i prawnych zostanie podniesiony o 9%. 

 

Radny Michał Kuciński poprosił o ponowne publikowanie filmu reklamującego Gminę 

Tułowice jako przyjazną dla przedsiębiorców. 

 

Ad.8. 

 

Pani Barbara Nowak przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i wyjaśniła konieczność jej podjęcia. 

Burmistrz dodał, że to co wpływa od mieszkańców nie bilansuje się z opłatami i wówczas ten 

ubytek Gmina musi uzupełnić. 

Pani Barbara Nowak odpowiadała na pytania dotyczące wartości faktur miesięcznych 

wystawianych przez Firmę Komunalnik oraz problemów z segregacją odpadów. 

Dyskutowano na temat możliwości wpłynięcia na poprawę segregacji odpadów  

i zdyscyplinowania w tym temacie mieszkańców na osiedlu wielorodzinnym. 

W dyskusji udział wzięli: 

Burmistrz Andrzej Wesołowski, Skarbnik Bogusława Krawczyk i Radni: Tomasz Gala, 

Krzysztof Cykowski, Agnieszka Zawadzka, Sylwia Szklorz, Michał Kuciński 

Ustalono przygotowanie przez TV Tułowice filmiku instruktażowego dotyczącego segregacji 

odpadów, z naciskiem na informację, że niesegregowanie spowoduje konieczność znacznego 

podniesienia opłat z ich odbiór. 

 

Przerwa w obradach 
 

Ad. 9. 

 

Sekretarz Gminy Wiesław Księski przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Rocznego Programu współpracy Gminy Tułowice z organizacjami pozarządowymi oraz 



podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na 2025 r. Sekretarz oraz Skarbnik odpowiadali na zadawane pytania. 

 

Ad.10, 11. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Sylwia Szklorz przedstawiła stanowisko 

Komisji w sprawie skarg na Burmistrza Tułowic wyjaśniając, że po dogłębnym zbadaniu 

sprawy Członkowie Komisji jednogłośnie stwierdzili, że żadna ze skarg nie jest zasadna. 

 

Po dyskusji Radni uzgodnili, że podczas sesji głosowane będą uchwały z zapisem skarga 

„bezzasadna”. 

 

Radca prawny Anna Fus odpowiadając na pytanie Radnego Michała Kucińskiego czy Komisja 

S,WiP może na posiedzenia zapraszać – powoływać biegłych z zewnątrz, wyjaśniła procedury 

rozpatrywania skarg przez Komisję, przedstawiając kolejność działań. 

 

Ad.12. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk przedstawiła informację o stanie wykonania budżetu  

za III kwartał 2024 r. wskazując między innymi na wystąpienie na koniec kwartału nadwyżki 

budżetowej w wysokości 875 tys. zł. i różnice pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi w kwocie 1.408 tys. zł. Stwierdziła że jest to stan idealny, który dobrze by było 

utrzymać do końca roku. 

 

Ad.13, 14. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk przedstawiła zapisy w projektach uchwał: w sprawie zmian 

budżetu Gminy Tułowice na 2024 r. oraz w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

wyjaśniając zmiany w poszczególnych punktach oraz uzasadniając konieczność ich 

wprowadzenia. 

 

Ad.16. 

 

W ramach punktu odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej 

Radna Agnieszka Zawadzka przypomniała o braku odpowiedzi na pytanie o internet  

w świetlicy wiejskiej. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że sprawa dotyczy wszystkich świetlic  

w Gminie, poprosił o cierpliwość i potwierdził, że jest szansa na załatwienie podłączeń  

do końca roku. 

Radna Agnieszka Zawadzka zapytała o spotkanie, które odbyło się ze Starostą w sprawie 

pobocza w Tułowicach Małych. Burmistrz potwierdził, że spotkanie odbyło się i dotyczyło 

całej inwestycji w Tułowicach Małych, projekt jest gotowy, są wszystkie pozwolenia, Gmina 

otrzymała pismo dotyczące wykupu działek i nie jest to mała kwota,  Burmistrz wyraził 

nadzieję na wykonanie inwestycji w możliwie najbliższym czasie. Obiecał poinformować 

Radnych, razie uzyskania nowych informacji. 

Rozmawiano o wysokiej cenie działek koniecznych do wykupu. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk poinformowała o zmianach w WPF, że do wyłącznej 

kompetencji Rady należą zmiany limitów  w przedsięwzięciach. A ze względy na to iż były 

ruszane przedsięwzięcia dotyczące gospodarki odpadami oraz związane ze sportem to zmienił 



się również limit roku 2024, aż do 2027. Natomiast zmniejszył się limit wydatków 

majątkowych. 

 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Tomasza Gali omówiono temat biblioteki w Szydłowie.  

Spotkania na którym rozważano możliwości przeniesienia obecnej siłowni ze świetlicy  

do budynku straży pożarnej, którą należałoby wcześniej gruntownie wyremontować. 

Radny Piotr Szmidt przedstawił propozycję Dyrektor Ośrodka Kultury aby rozpocząć akcję 

promocyjną wypożyczania książek zdalnie, poprzez dowóz przez pracowników Biblioteki  

i ocenienia jakie będzie zainteresowanie.  

 

Ad.17. 

 

Wolne wnioski. 

Radna Agnieszka Zawadzka przekazała pytanie mieszkańców o zapobieganie powodzi, czy 

zostało zrobione coś, oprócz uchwały intencyjnej. Czy na przykład zostało wysłane pismo do 

Wód Polskich w sprawie oczyszczenia i pogłębienia koryta rzeki, oczyszczenia przepustu  

i innych. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że jedno pismo do Wód Polskich zostało 

wysłane, a Zarząd Dróg Powiatowych dokonał ekspertyz, które potwierdziły że mosty nie 

doznały uszczerbku i nie zostały zakwalifikowane do przebudowy. 

Rozmawiano o powodzi oraz sposobach przeciwdziałania.  

 

Radna przekazała prośbę o to, aby autobus jeżdżący ze Skarbiszowic do Tułowic po godzinie 

11:00 jeździł przez Tułowice Małe i zabierał pasażerów z przystanku obok „Folwarku”. 

 

Radna Sylwia Szklorz zapytała o środki na projekty związane z melioracją. 

Burmistrz poinformował o braku naborów. 

 

Radny Marcin Patrys poprosił o poprawienie wystającej studzienki na ulicy Dębowej  

(od Parkowej), która stwarza zagrożenie. 

 

Radna Sylwia Szklorz przekazała informację o zaniepokojeniu mieszkańców ciężarówkami  

z napisem „odpady” przejeżdżającymi od Szydłowa w stronę Ligoty. 

Radny Piotr Szmidt powiedział, że są to najprawdopodobniej samochody wożące urobek  

z inwestycji w Szydłowie. 

Radna Agnieszka Zawadzka wyjaśniła zasady przewożenia wszelkich odpadów i wymaganiach  

oznaczeń pojazdów. 

 

Rozmawiano o budowie oświetlenia oraz drogi na nowym osiedlu w Ligocie Tułowickiej, 

szacunkowych wartości tych inwestycji. Rozważano - analizowano sytuacje budowy ze 

środków własnych i z wykorzystaniem środków zewnętrznych. Radna Sylwia Szklorz 

przypominała o ważności i konieczności realizacji poprawy komfortu oraz bezpieczeństwa 

mieszkańców osiedla. 

 

Ad.6, 7. 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Gala zapytał czy ktoś z Radnych ma jakieś zastrzeżenia  

do protokołów z poprzedniej sesji oraz wspólnego posiedzenia Komisji. 

Brak wniosków. 

 



Ad. 18. 

 

W związku z zrealizowaniem zaplanowanych punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Tułowicach Tomasz Gala zamknął posiedzenie wspólne Komisji Rady Miejskiej 

w Tułowicach. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Tułowicach 

 

Tomasz Gala 


